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IDEE W IMPLANTOLOGII

PSI – większe możliwości dla polskich 
implantologów

O potrzebach kształcenia polskich implantologów  
i nowych trendach w tej dziedzinie medycyny z prof. New 
York University dr. Ady Paltim, byłym prezydentem DGOI,  
i obecnym prezydentem ICOI rozmawia Milena Nykiel

Milena Nykiel: Implanty na Zachodzie stosowane s! od wielu lat. 

Zabiegi z ich u"yciem od niedawna wykonywane s! tak"e w Polsce. 

Co Pan, wybitnej klasy specjalista w tej dziedzinie, my#li o polskich 

implantologach?

dr Ady Palti: Polskich dentystów i implantologów znam ju" od pi$t-

nastu lat. Osiem lat temu prowadzi%em tu wyk%ady po#wi$cone w%a#-

nie implantologii stomatologicznej. Przeszkoli%em wówczas dwudzie-

stu studentów. &ledz$ ich kariery i wiem, "e w tej chwili s! ju" liderami 

w swoim fachu. Z czystym sumieniem i jako bezstronny obserwator 

mog$ powiedzie', "e poziom ich wiedzy z roku na rok jest coraz 

wi$kszy. Staj! si$ lepsi z ka"dym zabiegiem. Do tego, jak lecz! swo-

ich pacjentów dochodz! jednak jeszcze kwestie technologiczne. 

Na przyk%ad tego, jakie implanty dost$pne s! polskim rynku. My#l$, 

"e rozwój techniki zwi!zanej z implantacj! jest ju" tak widoczny, "e 

polskich implantologów b$dzie mo"na zaliczy' do tych najwybitniej-

szych. I to ju" naprawd$ nied%ugo. 

MN: Mimo to, nie ka"dy polski gabinet stomatologiczny zaproponuje 

nam tak! alternatyw$ dla protezy. Dlaczego?

dr Ady Palti: Ta szczególna dziedzina wiedzy wymaga tak"e szcze-

gólnych umiej$tno#ci. Nie ka"dy stomatolog jest równocze#nie im-

plantologiem. Ale mo"e nim zosta'. I to bez konieczno#ci sp$dzenia 

wielu lat na studiach w tym zakresie.

MN: W jaki sposób mo"na edukowa' przysz%ym implantologów? 

dr Ady Palti: Ogromn! rol$ w procesie edukacji spe%nia Polskie Sto-

warzyszenie Implantologiczne. To nie tylko organizacja skupiaj!ca 

specjalistów, ale te" furtka dla tych, którzy w przysz%o#ci chcieliby 

pracowa' i spe%nia' si$ zawodowo jako implantolodzy. PSI propo-

nuje dentystom specjalne kursy, szkolenia i egzaminy, po których 

mog! ju" w swoich gabinetach spe%nia' marzenia pacjentów o pi$k-

nym, zdrowym u#miechu. Dzi$ki temu, "e prawie siedem lat temu 

polscy specjali#ci za%o"yli PSI, grono implantologów ca%y czas si$ 

powi$ksza. A ch$' zostania specjalist! w tej dziedzinie, sta%a si$ do 

zrealizowania niemal"e na wyci!gni$cie r$ki.

MN: Polskie Stowarzyszenie Implantologiczne by%o w zesz%ym roku 

gospodarzem Mi$dzynarodowego Kongresu Implantologicznego. 

W jakim celu organizuje si$ takie kongresy?

dr Ady Palti: Zesz%oroczny kongres, na który PSI zaprosi%o nas do 

Wis%y, skierowany by% przede wszystkim do polskich dentystów. Po 

pierwsze, mogli dowiedzie' si$ o nowych trendach w implantologii, 

a po drugie o szeroko poj$tej protetyce. Takie kongresy s! jednak 

bezcenne jeszcze z jednego powodu. Daj! mo"liwo#' wymiany 

bezpo#rednich do#wiadcze( specjalistom z ró"nych krajów. Dzi$ki 

wyj!tkowej atmosferze, ch$tnie opowiadaj! o swojej pracy, trudnych 

przypadkach, sukcesach i nowych pomys%ach. 

MN: Czyli takie spotkanie ma charakter edukacyjny?

dr Ady Palti: I to dos%ownie, poniewa" w trakcie Mi$dzynarodowych 

Kongresów Implantologicznych odbywaj! si$ szkolenia dla denty-

stów, asystentek i higienistek stomatologicznych oraz egzaminy na 

kolejne stopnie umiej$tno#ci implantologicznych. 

 

MN: Musi by' Pan zasypywany pytaniami od m%odych implantolo-

gów. O co zwykle pytaj!?

dr Ady Palti: Przede wszystkim o nowe trendy w tej dziedzinie. 

Cz$sto pytaj! mnie o temat tzw. natychmiastowej implantacji, czy-

li mo"liwo#ci wykonania szeregu zabiegów implantologicznych  

w krótkim czasie. Dzi# ka"demu zale"y na czasie, a dzi$ki nowym 

rozwi!zaniom technologicznym wiele mo"na zrobi' podczas jednej 

zaledwie wizyty w gabinecie stomatologicznym. Nowe technologie 

jak planowanie zabiegu 3D pozwalaj! na przejrzyste omówienie 

leczenia z pacjentem, a przede wszystkim na pracowanie z du"! 

precyzj!. Dzi$ki temu dochodzimy do bezpiecznego i skutecznego 

leczenia. W zwi!zku z planowaniem 3D DVT strach przed zabiegami 

implantologicznymi, który wci!" obserwuje si$ u pacjentów zniknie. 

Wkrótce na rynku pojawi! si$ te" urz!dzenia DVT w korzystniejszych 

cenach.

MN: A dlaczego same implanty s! wci!" takie drogie? 

dr Ady Palti: To dobre pytanie. Powody s! dwa. Najwa"niejszym jest 

konieczno#' przeprowadzania kosztownych bada( nad ich skon-

struowaniem i u"ytkowaniem, które przeprowadza bran"a stoma-

tologiczna. Drugim powodem jest to, "e implantolodzy ceni! swoje 

kwalifikacje. Kosztuje ich bowiem edukacja, czyli kolejne warsztaty, 

szkolenia, ale tak"e odpowiednie urz!dzenia niezb$dne do wykony-

wania w swoich gabinetach zabiegów implantacyjnych.  Spróbujmy  

jednak przenie#' si$ w przysz%o#'. My#l$, "e tendencja do eduko-

wania si$, a co za tym idzie wzrostu liczby stomatologów, którzy maj! 

kompetencje do przeprowadzania zabiegów implantologicznych, 

spowoduje spadek ich cen. Coraz szybsze i nowocze#niejsze tech-

nologie doprowadz! do tego, "e cena pojedynczego implantu nie 

b$dzie wprawia%a pacjenta w zdumienie. Dobr! wiadomo#ci! jest 

te" fakt powstawania takich organizacji jak Polskie Stowarzyszenie 

Implantologiczne. Dzi$ki niemu kandydaci na implantologów nie 

musz! ju" lata' po #wiecie, "eby si$ szkoli', bo mog! zrobi' to na 

miejscu. To wszystko ju" nied%ugo sprawi, "e fach implantologia nie 

b$dzie d%u"ej pozostawa% w sferach "ycze(,  a implanty b$dzie móg% 
zafundowa' sobie ka"dy pacjent.

MN: To Pa(ska wizja?

dr Ady Palti: Moj! wizj! jest aby, ka"dy dentysta na #wiecie móg% 
oferowa' swoim klientom nie tylko nowe, ale te" doskona%e rozwi!-

zania oraz ceny na ich kieszenie. 

Milena Nykiel

dr Ady Palti


